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توزیع همزمان با کیش، در بندرعباس و دیگر شهرهای هرمزگان

یادداشت روز...

مصطفی داننده

دیدی که چگونه گور بهرام 
گرفت...

ســرویس سیاســی-  فریدون عباســی نماینده 
کازرون در مجلــس یازدهــم و از مدیران دوره احمدی 

نژاد در باره موضوعات مختلف مصاحبه کرده است.
بخش هایی از مصاحبه را می خوانید:

آقای عباســی شــما از جمله نمایندگانی 
محسوب می شوید که در دولت آقای احمدی نژاد 
ســال ها فعالیت کردیــد و امروز بــا همراهی 
دیگران، وزرا و معاونــان او در مجلس حضور 
داریــد. آینــده سیاســی »احمدی نژادی ها« را 
-چنانکــه مصطلــح اســت- در مجلس چطور 

پیش بینی می کنید.
در مرحلــه اول باید عرض کنم که اطلاق کلیدواژه 
»احمدی نژادی« به جمع و گروهی از نمایندگان مجلس 
کار درستی نیست. برخی از آقای احمدی نژاد موجودی 
با چهره نامناسب ساخته اند و بعد به دیگران هم می گویند 

احمدی نژادی تا مردم را بترسانند. 
احمدی نــژاد فردی فهیم و تحصیلکرده اســت و 
خدماتی داشــته و البته اشتباهاتی. مثل شخص من که در 
روزهای مدیریتم، اشتباهاتی داشته ام. »احمدی نژاد« یک 
ایدئولوژی نیســت، او یک شخص است و گروهی نیز 
در دولتش با او همکاری داشتند. آیا با افرادی که با آقای 
خاتمی کار کردند، می گویید »خاتمی چی«؟ طبیعتا خیر!
در مرحلــه دوم نیز باید بگویم که برخلاف تصور 
بســیاری از افراد، تعداد مدیــران دولت های نهم و دهم 
حاضر در مجلس زیاد نیســت. حدود 20 نفر از مقامات 
این دولت ها که ســابقه حضور و فعالیت در سطح وزیر، 
معــاون وزیر یا اســتاندار در دولت هــای نهم و دهم را 

داشتند در مجلس یازدهم حاضرند. 
ممکن اســت فرماندارانی نیز باشــند ولی سطح 
مدنظر ما برای اســتاندار به بالاست که تعدادشان همان 
18 تا 20 نفر اســت که در قیاس بــا 230 نماینده دیگر 
که در شــورای ائتلاف نیروهای انقلاب حاضر هستند، 
رقم قابل توجهی نیســت. رای آقای قالیباف به  عقیده من 
نشــانگر طیف فکری مجلس یازدهم اســت؛ بدین معنا 
که حتی مســتقلان و اصلاح طلبــان مجلس هم ترجیح 
داده اند در این دوره به آقای قالیباف رای دهند که نشانگر 

اتفاق نظر در مجلس و کشور است.
این بدین معناســت که مدیران دولت های 
احمدی نــژاد قصد ندارند فراکســیون جداگانه 
تشکیل دهند، به هر حال جلساتی را تحت  عنوان 

جبهه خدمت برگزار کردید.
من در آن جلسات که شما می فرمایید، حاضر نبودم. 
جلســاتی که بنده شرکت داشتم، بیشتر دوستانه و برای 
تبادل نظــر و انتقال تجربه بــوده و این طور نبوده که کار 

سیستماتیکی صورت بگیرد. 
نتیجه و خروجی آن جلســات هم نشــانگر همین 
مساله است؛ چراکه از جمع آنان فقط آقای نیکزاد بود که 
توانست وارد هیات رییسه شود. این روند در کمیسیون ها 
نیز به عقیده من، پابرجا خواهد بود و بعید اســت تغییر 
چندانــی ایجاد کند. به طور کلی اما باید گفت که مدیران 
دولت هــای نهم و دهم به نظرات فراکســیون ائتلاف و 
اکثریت پایبند بوده اند و بعید است فراکسیون جداگانه ای 

تشکیل شود.
ســوال دیگر به ریاست فراکسیون ائتلاف 
نیروهای انقلاب برمی گردد. ظاهرا در جلســات 
برگزار شــده آقای زاکانــی در جایگاه رییس 

نشسته اند. این روند پابرجا خواهد بود؟
من نشــنیده ام کــه آقای زاکانی بــه عنوان رییس 
فراکســیون نیروهای ائتلاف انتخاب شده باشد و با این 
سمت شناخته شود. رای گیری هم برای این مساله برگزار 
نشــده است. در جلســات ممکن است آقای زاکانی در 
جایگاه رییس نشســته باشد ولی این اتفاق بر اساس یک 
توافق صورت گرفته است؛ یعنی گفته اند فردی که خود 
قصد ورود به هیات رییسه را ندارد، بهتر است جلسه را 
اداره کند و ایــن اتفاق هم افتاده به هرحال آقای زاکانی 
فردی معقول است و کسی حرف خاصی روی او ندارد. 

جلسات هم بالاخره باید یک مبصر داشته باشد!
مساله دیگر به حضور شما در کمیسیون ها 
برمی گردد. شما شخصا به کدام کمیسیون تمایل 

دارید.
من پیــش از انتخابات مجلس نیــز گفته بودم که 
باتوجه به سال ها حضورم در جنوب، تسلطم برای مسائل 
مرتبط با حوزه انرژی به ویژه نفت، اولویت اولم ورود به 
کمیسیون انرژی است اما اگر امکان این مهم فراهم نشود 
در جهاد ســازندگی نیز حضور داشته ام و سال های سال 
نیز به تولید ماشــین آلات سنگین مشغول بودم، بنابراین 

می توانم در کمیسیون صنایع و معادن هم حاضر باشم.
احتمالا هم برای ریاســت این کمیسیون ها 

اقدام خواهید کرد.
مساله ریاست دست ما نیست؛ چراکه بنده از کانال 
فراکســیون نیروهای انقلاب اقــدام نمی کنم و به طور 
مستقل وارد عمل خواهم شد؛ همچون انتخابات ریاست 
مجلس. بنابراین برای من اصل نظر نمایندگان اســت نه 

نیروهای بیرون از پارلمان. 
افراد بســیاری با من تمــاس گرفتند و گفتند که ما 

فلان کمیسیون را برای شما کنار گذاشته ایم! اما پاسخ من 
به آنها این بود که شما چه کاره اید که برای من کمیسیون 
کنار بگذاری؟! نماینده مجلسی یا از مردم رای گرفته ای؟
هم طیفی های شــما گفته اند که خواســتار 
محدودســازی اختیارات رییس مجلس هستند؛ 
نگاه شــما به این مســاله و اختیــارات رییس 

قوه مقننه چگونه است؟
هم طیفی های من چه کسانی هستند؟

اصولگرایان مجلس.
من اصولگرا به معنای رایج نیســتم. من همیشــه 
مســتقل بوده ام. البته اعتقاداتی دارم و سکولار نیستیم و 
به ولایت فقیه و قانون اساســی و انقــلاب اعتقاد دارم 
اما نمی شــود نامم را »اصولگرا« گذاشت، همان طور که 

»اصلاح طلب« هم نیستم.
 بسیار عالی! به مســاله اختیارات رییس 

مجلس برگردیم.
در زمینه اختیارات رییس مجلس و اشــاره برخی 
افراد به آقای لاریجانی باید بگویم که ایشــان اختیاراتش 
را از نماینــدگان مجلس گرفته بود و اگر نمایندگان او را 
فــردی یکه تاز می دیدند، عزلــش می کردند یا به او رای 
نمی دادند ولی وقتی هماهنگی های بســیاری می کنند که 
آقــای عارف رای نیاورد، یعنی علی لاریجانی را با تمام 
محاسن و کاستی ها پذیرفته اند. نمی شود گفت که ایشان 
دیکتاتور بوده یا مجلس را بد اداره کرده است. لاریجانی 
حاصــل و خروجی دیدگاه و فکــر نمایندگان مجالس 

هشتم، نهم و دهم بوده است.
با این حســاب قالیباف برآمده از تفکرات 
نمایندگان مجلس یازدهــم، آیا مانند لاریجانی 

مجلس را اداره خواهد کرد؟
قالیباف و لاریجانی شخصیت های متفاوتی هستند. 
آقای لاریجانی نظریه پرداز و فیلسوف است و با قالیباف 
متفاوت است. قالیباف بیشتر فردی عملیاتی است. شما 
یک هواپیما را به دست قالیباف بدهید، سالم بلند می کند 
و به زمین می نشــاند و امیدواریم خلبانی مجلس را هم 
همین طــور انجام دهد و به نظرات دیوان محاســبات و 
مرکــز پژوهش هــا اهمیت دهد و اقداماتــش بر مبنای 

شایسته سالاری باشد. 
مطمئنا شــاهد مجلســی کاری خواهیــم بود که 
تعامل بســیار خوبی هم با دولت خواهد داشت. ما باید 
ســعی کنیم شخصیت های کشور را خراب نکنیم. آقای 
لاریجانی سال ها تلاش کردند و امروز با نظر رهبری در 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام حضــور دارند تا نظام 

از نظراتش بهره ببرد. ما باید احترام افراد را نگه داریم.
شــما  یکی، دو نوبت به مســاله اتاق های 
فکــر بیرون مجلس اشــاره کرده ایــد؛ آیا این 
همان اتاق هایی است که نمایندگان مجلس دهم 
از آن بــه عنوان دخالــت در امور نمایندگان نام 

می بردند؟
کســی نگفته آن اتاق های فکــر در کار نمایندگان 
دخالت دارد. همان طور که سرمایه دارانی در کشور وجود 
دارند که پول خرج می کنند و دفتر و کارشناس در اختیار 
نمایندگان قرار می دهند، این اتاق های فکر هستند که دور 
نماینــدگان را می گیرنــد و مثلا برای رضای خدا تلاش 
می کنند ولی این طور نیست. اینها معادلات قدرت است 
و می خواهنــد از نمایندگان اســتفاده کننــد. اقدامی که 
نتیجه اش شد ردصلاحیت تعدادی از نمایندگان مجلس. 
این دوره 4 ساله فرصت بسیار مناسبی است برای نفوذ به 
مجلس و سوءاستفاده از نمایندگان؛ بنابراین طبیعی است 
که دستگاه های نظارتی مراقبت کافی و جامع را به عمل 
آورند. من شــخصا از وزارت اطلاعات و اطلاعات سپاه 
می خواهــم به طور مرتب بنده و نمایندگان را چک کنند 
و حتی مکالمات مان را هم شنود کنند. من حتی حاضرم 
برای این مســاله به این نهادها امضا دهم؛ چراکه امنیت 
این مملکت و کشور برای من مهم تر از خودم است. من 
از خدا می خواهم یکی مرا کنترل کند و هشدارهای لازم 

را به من بدهد.
این شنودها و هشــدارها که می گویید، آیا 

استقلال شما را سلب نمی کند؟
من سال هاســت اســتقلال خودم را بــه نمایش 
گذاشــته ام. وقتی ما قبول کردیم در ویترین بنشینیم باید 

شفاف باشیم.
اما آیا این شفافیت با شنود ایجاد می شود؟

ما امروز با پیشــرفت تکنولوژی بسیاری از مسائل 
را باید جدی بگیریم و مراقب باشــیم. همه اقدامات یک 
نماینده باید مشــخص باشد. اگر نماینده برای ملاقات با 
یک فرد می رود باید روشن باشد که چرا این کار را انجام 
می دهد.  اگر دامی برای نماینده پهن شده باشد حتما باید 
از سوی نهادهای امنیتی به او هشدار داده شود. باید اطلاع 

دهند نه اینکه بروند و در کار او دخالت کنند.
من که می گویم راضی به این اقدام هســتم،برای آن 
اســت که خیر این مساله را دیده ام،هم از سوی سربازان 
گمنام امام زمان و هم از سوی دوستانم در سپاه.این افراد 

در بزنگاه ها هشدارهای بسیار خوبی دادند.
 در دورانی که من رییس سازمان انرژی اتمی بودم، 
هم ســپاه و هم وزارت اطلاعات کمک های بسیاری به 

من کردند.در مســائل سیاســی و اقتصادی مطمئنم که 
دشمنان خارجی و طمعکاران داخلی اطراف نمایندگان 
خواهنــد بود و مــن تقاضا می کنم نهادهــای امنیتی به 
نماینــدگان اطلاعــات کافی در این زمینــه بدهند ولی 
بــه همین حدکفایت کنند و دخالــت نکنند. این خیلی 
خوب اســت که نماینده بداند فلان مراجعه کننده دنبال 
چه  چیزی است. اگر این اتفاق می افتاد، امروز شاهد این 
آلودگی هــا در بحث خودرو که نمایندگان هم درگیرش 

شدند، نبودیم.
ما باید ذهنیت مان نسبت به مسائل امنیتی را از این 
سطح جهان ســومی تغییر دهیم. باید امنیت را مقوله ای 

ببینیم که قصد حفظ تمام کشور را دارد.
اما مگر در کشورهای دیگر که پارلمان هایی 
قدرتمند دارند، نهادهای امنیتی شان، نمایندگان 
مجلس را شــنود می کنند و مثلا می گویند، فلان 

مراجعه کننده که هست و نیست؟
بلــه! همه آنها این کار را می کنند. خیلی خوب کار 
می کنند و حواس شــان هم به جامعه شــان هست. فقط 
ما هســتیم که در اینجا روشــنفکربازی درمی آوریم و از 
امنیت برای خودمان لولو می سازیم. جناح های سیاسی ما 
می خواهند هر کاری که خواستند بکنند و کسی کارشان 
نداشته باشد. امروز در حوزه اقتصاد هم مثل دوران دفاع 
مقدس،نیاز به دستگاه های امنیتی داریم و اگرآنان درست 
کار کنند، اینقدر شــاهد مفاســد در حوزه های مختلف 

نخواهیم بود. 
این مفاســد برای آن است که ما دستگاه های امنیتی 
خود را تضعیف و آنان را مسوول مسائل سیاسی معرفی 
می کنیــم؛ یعنی آنان را به وادی و حوزه ای می بریم که از 
مســائل اصلی باز می ماند. اگر همه ما این طور فکرکنیم 
که امنیت، امنیت کشور است و اگر به ایران و جمهوری 
اســلامی معتقدیم، حتما باید کاری کنیم دســتگاه های 
امنیتی قوی باشــند، پایدار می مانیم. ولی روشــنفکران 
غرب زده فکر می کنند، دســتگاه های امنیتی مقابل آنان 

قرار دارند.
اگر موافقید برویم سراغ ریاست جمهوری 
1400؛ آقــای قالیباف به رغم تصاحب کرســی 
ریاســت مجلس، هنوز جــزو گزینه های اصلی 
محسوب می شود. از سوی دیگر خبرهایی داریم 
که آقای احمدی نژاد هم ســفرهای استانی خود 
را آغاز کرده اســت. تحلیل شما از این روندها و 
اتفاقاتی که در جریان است، چیست و انتخابات 

ریاست جمهوری را چطور می بینید؟ 
ابتــدای امر بایــد بگویم که مخالف اخــذ التزام 
از آقــای قالیباف بــرای عدم حضــورش در انتخابات 
ریاســت جمهوری آینده هستم. چرا نباید شرکت کند؟! 
اگر او قابلیتی دارد و کشــور به توانایی های او نیاز دارد 

باید از آن استفاده کند.
ممکن اســت آقای قالیبــاف 9 ماه نماینده مجلس 
باشــد و روی این صندلی بنشــیند ولــی ببیند که جای 
دیگــر بهتــر می تواند کارکند! ما نبایــد او را از این حق 
و آزادی محــروم کنیم. من اخذ این التزام را برای خودم 
هم نمی پذیرم و گفتم که اگر حضور در انتخابات 1400 
برای نمایندگان مساله است به من برای ریاست مجلس 

رای ندهند.
معتقــدم که بایــد فضــا را برای خدمــت افراد 
درنهادهایی که نظام به آن نیاز دارد،بازبگذاریم؛ بنابراین 
درباره آقای قالیباف هم مخالف اخذ التزام هســتم ولی 
شنیده ام که آقای قالیباف درجلسه فراکسیون رسما اعلام 
کرده که درانتخابات ریاســت جمهوری   1400 کاندیدا 

نخواهد شد. 
ولــی اگر این کار را هم انجام دهد، شــخصا آن را 
نقد نمی کنم. اگر آقای قالیباف احســاس می کند در مقام 
ریاست جمهوری می تواند بهتر فعالیت کند و صندلی اش 

را عوض کند.
دربــاره آقای احمدی نژاد چطور؟ البته این 
مــورد را در نظر بگیرید کــه او و نزدیکانش در 

انتخابات قبلی ردصلاحیت شدند.
البتــه آنان قبلا صلاحیت شــان یا احراز نشــد یا 
رد شــد. مــن دقیقش را نمی دانم ولی ممکن اســت در 
انتخابات ریاست جمهوری 1400شرایط عوض شود و 
تایید صلاحیت شــوند. ممکن است در آن زمان تحلیل 
شــورای نگهبان این بوده که ایشان نباید حضور پیدا کند 
ولی لزوما این تحلیل و اضطرار در شــرایط فعلی پابرجا 

نمانده باشد. 
بنابراین اگر آقای احمدی نژاد از شــورای نگهبان 
در این زمینه اســتمزاج کند، قطعا پاســخش را خواهند 
داد. به هرحال فراموش نکنید که کشور ما، کشور آزادی 
اســت و آقای احمدی نژاد به عنوان یک رجل سیاســی 
می تواند در انتخابات شــرکت کنــد و رای کمی هم در 
جامعه ندارد. شــخصا در یک سال گذشته که به شهرها و 
روستاهای مختلف سفر کرده ام به چشم دیده ام که مردم 
بــه نیکی از او یاد می کنند؛ بنابراین ملاک ما نباید عده ای 
ژورنالیســت و قشــرهای مرفه ای از جامعه باشد که در 
دولت آقای احمدی نژاد ضررهایی دیده اند. ملاک عمل 
ما باید نظر و رای بطن جامعه باشــد. بطن جامعه زمانی 
که آقای روحانــی را با آقای احمدی نژاد قیاس می کند، 
عملکرد رییس دولت های نهم و دهم را مثبت می داند. 

در بســیاری از مناطــق، نگاه های منفــی به آقای 
روحانــی و عملکــردش وجــود دارد؛ در حالی که در 
همان مناطق 60 یا 70 درصد مردم از آقای احمدی نژاد و 
اقداماتش به نیکی یاد می کنند که طبیعی است؛ چراکه در 
دوران او خیر بسیاری دیدند به ویژه در مناطق روستایی. 
این مســاله برای نظام حســن است که رییس جمهوری 
داشــته که هنوز که هنوز است در مناطق روستایی از او 
به نیکی یاد می شود. البته آقای احمدی نژاد بدون اشکال 

هم نیستند، همچون آقای روحانی.
جایگاه ریاســت جمهوری جایگاه مهم و بزرگی 
اســت و همین مهم امکان اشتباه را افزایش می دهد. ولی 
ما باید بدانیــم، اگر فردی همچون آقای احمدی نژاد در 
قامت رییس جمهوری ایران اشتباهی هم کرد نباید کشور 
را از قابلیت هــای او محروم کــرد و به یک باره به پایین 

پرتابش کنیم.

سیاست دولت تعامل حداکثری با 
مجلس است

امیری معاون امور مجلس رییس جمهوری:

فریدون عباسی نماینده مجلس : 

احمدی نژاد 
تایید صلاحیت می شود و می آید

    فریدون عباسی نماینده کازرون در مجلس یازدهم و از مدیران دوره احمدی نژاد معتقد است؛ نباید احمدی نژاد 
را به یک باره پایین پرتاب کنیم؛ شاید تایید صلاحیت شود.

 طبری نامی آشنا در قوه قضاییه بود. مردی که او را دست راست رییس پیشین دستگاه 
قضا یعنی آملی لاریجانی می دانســتند. برای خودش جاه وجلالی داشت اما حالا با لباس راه 

راه زندانی، روبروی میز عدالت نشسته است تا پاسخ، رشوه هایی که گرفته است را بدهد.
بیژن قاسم زاده را بسیاری به خاطر حکم توقیف تلگرام و تتلو می شناسند. بازپرسی که 
خبرنگارها و اهالی رسانه هم از او خاطرات تلخ فراوانی دارند و کافی است سری به توییتر و 

شبکه های اجتماعی آنها بزنید تا حکایت هایی از رفتار قاسم زاده بخوانید.
قاسم زاده حالا بعد از فیلتر کردن تلگرام در دادگاه با ماسک بدون فیلتر نشسته بود و منتظر 

عدالتی که قرار است درباره اش اجرا شود.
 بعد از دیدن تصاویر این دو در دادگاه ناگاه بیت اول رباعی مشهور خیام نیشابوری به یاد 

می آید که: »بهرام که گور می گرفتی همه عمر/ دیدی که چگونه گور بهرام گرفت«
عاقبت طبری، قاسم زاده و قبل از اینها  سعید مرتضوی و امثال این افراد در ایران و دیگر 
نقاط جهان، آیینه ای اســت برای هر که اختیار و قدرتی دارد تا آن را ابدی و انحصاری و دور 

از نظارت نپندارد.
باید بدانیم این اســب همیشــه به تاخت می رود و گاهی سوار خود را چنان به زمین می  
کوبد که دیگر نمی تواند قد راست کند. تمام کسانی که از زین قدرت به زمین خورده اند هیچ 
گاه فکر نمی کردند روزی از پشت میله های زندان سر درآورند یا حتی مجازات های سنگین 

تر در انتظار آنان باشد.
 آیه 2 سوره حشر قرآن که در فرهنگ ما ضرب المثل شده همین معنا را به زیباترین شکل 
بیان می کند: » فَاعْتبَرِوُا یاَ اوُلیِ الابَصَْارِ/ پس عبرت بگیرید ای صاحبان چشم.« و خاقانی شروانی 

می سُراید: »هان ای دل عبرت بین، از دیده عِبرَ کن هان« یا از دیده نظر کن هان...
تاریخ  اما تنها نه برای خواندن که در همین نزدیکی است و اهالی دستگاه قضا که در برابر 

میز عدالت نشسته اند، دم دست ترین تاریخ موجود.
ماشاالله شمس الواعظین روزنامه نگار کهنه کار ایرانی خاطره جالبی از برخورد با سعید 
مرتضوی دارد. او می گوید:» من در دادگاه خودم که مرتضوی رئیس آن بود ) اواخر آبان 78 ( 
به خودش گفتم: “روزی در همین جمهوری اسلامی فرا می رسد که به اتهام ارتکاب جنایات 
علیه بشریت به زندان خواهی رفت و مرتضوی پوزخندی به من زد و گفت: “چنین آرزویی 

را به گور خواهی برد.«
همه ما باید بدانیم چرخ این دنیا همیشه به کام ما نمی چرخد. گاهی در عرش هستیم گاهی 
در فرش. امام علی ع نیز می گوید: دنبا دو روز است. روزی با ما و روزی بر ما. به قول شاعر:

ای خواجه، دار دهر، مکافات خانه است
هر چند می کنی، به تو آن می کنند، زود

پس جا دارد به گونه ای رفتار کنیم که اگر در عرش بودیم از ما به نیکی یاد کنند و به فرش 
افتادیم نیز از ما به نکویی نام ببرند.

چه کمرها که جلوی مرتضوی، طبری و امثال اینها خم نشد. چه تملق گویی هایی که برای 
این افراد صورت نگرفت و چه داستان هایی از اینها روایت نشد اما شاید وقت آن است که یک 
بار دیگر آیه 11 سوره یوسف را با هم مرور کنیم: »لقََدْ کَان فیِ قصَِصِهمِْ عِبرَْةٌ لاوُِلیِ الالبْاَب./ 

درسرگذشت آنان درس عبرتی برای صاحبان اندیشه بود.«

سرویس سیاسی-  معاون امور مجلس 
رییس جمهوری با تاکید بر این که سیاســت 
دولــت تعامل حداکثری با مجلس اســت، 
گفت: معاونان پارلمانی با قوت و با رویکرد 
همراهی و تعامل ســازنده با نمایندگان برای 

حل مشکلات مردم حضور خواهند یافت. 
 شورای معاونین و مدیران کل پارلمانی 
وزارتخانه هــا و دســتگاه هــای اجرائی راه 
کارهــای ارتقای تعامــل دولت و مجلس را 

بررسی کردند
»حسینعلی امیری« معاون امور مجلس 
رییس جمهوری در این جلســه به سالگرد 
ارتحــال حضرت امام خمینی )ره( و قیام 1۵ 
خرداد اشاره کرد و از خداوند متعال خواستار توفیق حرکت در راستای آرمان های حضرت امام 

)ره( و رهنمودهای رهبر معظم انقلاب شد.
وی اعضای این نشست را به عنوان بدنه کارشناسی- تخصصی دولت در حوزه پارلمانی 
نام برد و یادآور شد: نگاه کارشناسانه و دقیق دولت تدبیر و امید موجب شد، روزهای همراه با 
تعامل و همکاری با مجلس دهم در راستای رفع مشکلات کشور را پشت سر بگذاریم که البته 
باید به نقش علی لاریجانی به عنوان رییس و اعضای هیات رییسه مجلس دهم شورای اسلامی 

در ایجاد فضای تعامل و همکاری دولت و مجلس اشاره کرد.
معاون امور مجلس رییس جمهوری با اســتناد به اصل 6۵ و 93 قانون اساسی تاکید کرد: 
برای جلوگیری شائبه از دخالت نمایندگان دستگاه های اجرائی در شکل گیری کمیسیون های 
مجلس شورای اسلامی، در نظر داریم حضور منظم و مستمر معاونین پارلمانی در مجلس شورای 
اسلامی را به زمان پس از تشکیل کمیسیون ها موکول  کنیم البته حضور موردی مسئولین اجرایی 

همچنان انجام می گیرد.
امیری یادآور شد: پس از تصویب اعتبارنامه نمایندگان و تعیین وضعیت کمیسیون های 
تخصصی مجلس، با قوت و با رویکرد همراهی و تعامل با مجلس شورای اسلامی در مجلس 
حضور خواهیم یافت و همانگونه که رییس جمهوری در اولین جلســه دولت بعد از تشــکیل 
مجلس یازدهم به این موضوع تاکید داشتند، با تعامل سازنده با نمایندگان گام های اساسی در 

راستای مشکلات کشور برخواهیم داشت.  
وی گفت: رییس جمهور متواضعانه طلب همکاری از مجلس شورای اسلامی را داشت 
و گفت، دولت دســت خود را به ســوی مجلس یازدهم دراز می کند، ما از مجلس اخوت را 
می خواهیــم همانطور که از رهبر معظم انقلاب ابویت را می خواهیم و مطمئنم که با همکاری 
یکدیگر در این سال سخت موجب امید بیشتر مردم و یاس برای دشمنان نظام و ملت خواهیم 

شد و پیشرفت کشور را ادامه خواهیم داد.
امیری افزود: تجربه نشــان داده اســت نتیجه عدم همراهی و تعامل، ضرر و خسران ملت 
و کشــور را به دنبال دارد و همکاری و همراهی و درک مشــترک آثار خیر و برکات زیادی برای 

مردم بدنبال خواهد داشت.

بهمن شریف زاده: 

اگر بنا بر ردصلاحیت احمدی نژاد 
باشد، او نامزد ۱۴۰۰ نمی شود

سرویس سیاسی-   فعال سیاسی نزدیک به محمود احمدی نژاد با بیان اینکه مردم باید بر 
سرنوشت خویش، انتخاب و عزل همه مسئولان، قوانین موضوعه کشور و قانون اساسی حاکم 
باشند، تأکید کرد: اینها اموری است که تفکر بهار خواهان آنهاست و اعتقاد دارد این مطالبات 
هنوز در کشــور محقق نشــده است. محمود احمدی نژاد یک اصل را خوب بلد است و آن هم 
اصل غافلگیری است. او سال 88 رقبایش را با ادبیاتی غیرمتعارف آچمز کرد. در سال 92 همراه 
اسفندیار رحیم مشایی به ستاد انتخابات کشور رفت و دست او را بالا برد اما حمایت علنی رئیس 
جمهور وقت نتوانست کارت ورود مشایی به صحنه انتخابات ریاست جمهوری را تضمین کند.
محمود احمدی نژاد سال 96 دست در دست بقایی وارد ستاد انتخابات کشور شد اما هم 
خودش و هم بقایی ردصلاحیت شدند، با وجود این تجربه این روزها خبرها حکایت از آن دارد 

که رئیس دولت نهم و دهم عزم جدی دارد که نامزد انتخابات ریاست جمهوری 1400 شود.
بهمن شریف زاده درباره نامزدی محمود احمدی نژاد یا حمایت او از یکی از نزدیکانش 
برای ورود به انتخابات ریاست جمهوری 1400 گفت: می تواند حالت سوم باشد یعنی اصلا 

وارد نشود. اگر بنا بر ردصلاحیت باشد، اصلا ورودی صورت نخواهد گرفت.
وی افزود: اصلا نگاه بهار، نگاه حاکمیتی نیست لذا با حاکمیتی شدن همه مسائل سازگاری 

ندارد. ما نظام جمهوری اسلامی را به عنوان یک نظام دموکراتیک و مردمسالار خواهانیم. 
فعال سیاسی نزدیک به محمود احمدی نژاد با بیان اینکه مردم باید بر سرنوشت خویش، 
انتخاب و عزل همه مسئولان، قوانین موضوعه کشور و قانون اساسی حاکم باشند، تأکید کرد: 

اینها اموری است که تفکر بهار خواهان آنهاست .

مشاور علی لاریجانی: 

لاریجانی باید چندماهی ریکاوری 
شود و بعد تصمیم می گیرد

ســرویس سیاسی-  منصور حقیقت پور فعال سیاسی اصولگرا گفت: شکل و شمایل 
انتخابات مجلس و ریاســت جمهوری با هم فرق می کند و اصولگرایان در ادوار گذشــته نیز 
نتوانستند روی یک نامزد به اجماع برسند. به نظر می رسد در ریاست جمهوری 1400 نیز با چند 
کاندیدا وارد عرصه شوند. یک سال تا انتخابات ریاست جمهوری زمان باقی است و شخصیت 
های سیاسی از هم اکنون مشغول سنجش فضا برای حضور در رقابت 1400 هستند. البته هرچه 
دســت اصلاح طلبان برای انتخاب نامزد بسته است، اصولگرایان چهره های بسیاری را دارند 
که می توانند وارد این عرصه کنند. برای بررسی این موضوع با منصور حقیقت پور مشاور علی 

لاریجانی در مجلس دهم گفتگو یی انجام شده که می خوانید:
آیا اصولگرایان برای انتخابات ریاســت جمهوری با یک نامزد وارد عرصه 
رقابت می شوند یا با توجه به نتیجه انتخابات مجلس با چندکاندیدا را به میدان 

می آیند؟
شکل و شمایل انتخابات مجلس و ریاست جمهوری با هم فرق می کند و اصولگرایان در 
ادوار گذشته نیز نتوانستند روی یک نامزد به اجماع برسند. حتی وقتی بزرگانی مثل مرحوم آیت 
الله مهدوی کنی هم در سال 92 چنین موضوعی را دنبال کردند تلاش های ایشان به نتیجه نرسید. 
در مجموع معتقدم کسانی باید وارد این عرصه شوند که شیخوخیت لازم را برای حضور در این 

پوزیشن داشته باشند. انصافا ریاست جمهوری جایی برای آزمون و خطا نیست.
کدام شخصیت های اصولگرا چنین ویژگی را دارند؟

 جامعه ما پر استعداد است، در همین انتخابات هیأت رئیسه مجلس وزن مدیریتی آقای 
قالیباف با وزن دیگر نامزدها یکی نبود. فاصله بین آقای قالیباف و آنها بسیار زیاد بود. کسی باید 

رئیس جمهور شود که دنیا روی او حساب کند.
آیا آقای قالیباف برای ریاست جمهوری نامزد می شود؟

ایشان دارد نیرو به مجلس وارد می کند تا کارها خوب جلو برود. این تغییرات نشان می دهد 
که برنامه او در مجلس برای یک سال نیست. اگر قرار بود آقای قالیباف برای ریاست جمهوری 
بیاید بیشتر به همین نیروهای موجود مجلس تکیه می کرد. کسانی که جدید می آیند برای انجام 
یک سال کار نیستند. به نظر می رسد برنامه آقای قالیباف این باشد مسئولیت حضور در مجلس 

را برای چهار سال ادامه دهد و تکمیل کند.
آقای لاریجانی چه طور؟

آقای لاریجانی ظرفیت بزرگی برای نظام محسوب می شود و ظرفیت کاندیداتوری برای 
ریاســت جمهوری را دارد. از آنجاکه چند ماهی لازم اســت آقای لاریجانی ریکاوری سیاسی 
شود الان قضاوت در این باره زود است باید اجازه داد چندماهی بگذرد بعد ببینیم تصمیم آقای 
لاریجانی چیســت. در مجموع آقای لاریجانی راهکار حل مســائل و مشکلات کشور را می 
داند و بر بافت مدیریت کشور اشراف دارد بنابراین اگر خودشان اراده کند می تواند کاندیدای 

انتخابات ریاست جمهوری باشد.
آقای سعید جلیلی دوباره شانس خودش را محک می زند؟

خیر. یک بار شــانس خودش را ســال 92 امتحان کرد و نگرفت به نظرم جای دیگری به 
نظام کمک کند.

آقای ضرغامی می آید؟
خیر. درباره ایشان هم موضوع ظرفیت کاندیداتوری و هم مقبولیت اجتماعی مهم است.

پس این طور که شما می گویید اصولگراها با چهره های جدید و تجربه نشده 
در انتخابات ریاست جمهوری وارد میدان می شوند؟

معتقدم آقای احمدی نژاد بدون توجه به نظر شــورای نگهبان حتما می آید. شــخصیت 
های اصولگرای دیگری حتما به صحنه خواهند آمد باید چند ماهی بگذرد تا نام های آنها یکی 

یکی مطرح شود.

رئیس سازمان بازرسی کل کشور:

رای پرونده شبنم نعمت زاده 
اجرا شد

سرویس سیاسی- رئیس سازمان بازرسی کل کشور از تخریب ساخت و ساز غیرقانونی 
دختر وزیر سابق در لواسان خبر داد. 

حجت الاسلام درویشیان در جلسه مسئولان قضایی در خصوص رأی قطعی صادره از 
کمیسیون ماده 100 شهرداری برای تخریب سازه های غیر مجاز در منطقه لواسانات هم اعلام 
کرد که با پیگیری بازرسی استان، رأی مربوط به پرونده شبنم نعمت زاده، در 1۵ خرداد 99 اجرایی 

شده و اجرای رأی در خصوص یکی دیگر از منتسبان به مسئولان هم در حال پیگیری است.
درویشــیان در خصوص پرستاران هم از صدور مجوز استخدام برای بیش از 4 هزار نفر 
به عنوان سهمیه سال 98 و بیش از 2 هزار نفر هم برای سهمیه سال 99 به منظور جبران کسری 
کادر پرستاری در کشور خبر داد که قرار است پس از تأمین اعتبار لازم از سوی سازمان برنامه 

و بودجه به کارگیری شوند.


